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Svar på skrivelse angående upphandling av 
komvux 

Skrivelse från Centerpartiet, Moderaterna och Liberalerna 

Arbetsmarknadsförvaltningens förslag till beslut 
1. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt svar på skrivelsen. 

Sammanfattning 
Arbetsmarknadsnämnden har mottagit en skrivelse från Liberalerna, 
Moderaterna och Centerpartiet med frågor om den pågående 
upphandlingen av vuxenutbildning. Med anledning av att 
avtalsområdena VVS och fastighet respektive Hotell och restaurang 
inte fick några anbud, undrar frågeställarna vad som händer med de 
befintliga deltagarna på VVS- och fastighetsutbildningen efter 
halvårsskiftet 2024, då avtalet löper ut. De undrar även om den här 
sortens utbildningar kommer att finnas kvar i kommunen, samt hur 
denna situation kunnat uppstå utifrån att staden i 
upphandlingsprocessen har haft dialog med privata 
utbildningsanordnare.  
 
För de elever som inte har fullföljt sin utbildning vid avtalets slut, 
och därmed behöver övergångslösningar, har förvaltningen 
genomfört en direktupphandling av en tidigare leverantör av VVS. 
För att säkerställa platser för dessa elever räknades ersättningen per 
poäng upp från 75 kr till 95 kr. 
 
I syfte att erbjuda presumtiva elever utbildningsplatser inom VVS 
och fastighet från år 2025, är inriktningen att använda sig av ett så 
kallat öppet avtalssystem. Ett sådant system möjliggör att 
leverantörer efter en anbudsinfordran fritt kan lämna anbud, och om 
båda parter är överens, teckna ett 10-årigt ramavtal med 
vuxenutbildningen. Idag har förvaltningen ett öppet avtalssystem 
för Bygg och anläggning som har fallit väl ut.  
För Hotell och turism1 för vuxenutbildningen en dialog med 
Stockholms hotell- och restaurangskola (SHR). Vuxenutbildningen 

 
1 I förfrågningsunderlaget för 2024 benämns dåvarande VVS för VVS och 
fastighet. Dåvarande Hotell och restaurang benämns Hotell och turism. 
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har ställt frågan till dem om de kan utöka sitt utbud med 
yrkesprogrammet Hotell och turism med start januari 2025. 
Parallellt med denna dialog för förvaltningen samtal om 
utbildningsplatser med samarbetskommunerna Nacka och Värmdö, 
samt andra aktörer på marknaden.  
 
Inom ramen för upphandlingen genomförde förvaltningen en 
remissrunda där befintliga leverantörer och leverantörer på 
marknaden fick möjlighet att tycka till om befintligt avtal. 
Vuxenutbildningen mottog många värdefulla inspel vilka sedermera 
utgjorde en viktig del av underlaget till framtagandet av 
förfrågningsunderlaget.  
 
Inför upphandlingen genomfördes även en marknadsanalys av 
ersättningsnivåer bland övriga kommuner i regionen. Analysen, 
tillsammans med andra underlag, låg till grund för de beslut som 
fattades om pris på olika utbildningar. Den ersättning för VVS och 
fastighet respektive Hotell och turism som angavs i 
förfrågningsunderlaget låg i paritet med snittet för kommunerna i 
regionen.  
 
Inom ramen för huvudmannens systematiska kvalitetsarbete, för 
förvaltningen kontinuerligt dialog med stadens leverantörer, inte 
minst genom ett samverkansforum, vilket genomförs fyra gånger 
per år. I detta forum diskuterar förvaltningen och 
utbildningsanordnarna avtalsfrågor, pågående förändringar, ny 
lagstiftning och omvärldshändelser med påverkan på 
vuxenutbildningen.  

Ärendet 
Arbetsmarknadsnämnden har mottagit en skrivelse från Liberalerna, 
Moderaterna och Centerpartiet med frågor om den pågående 
upphandlingen av vuxenutbildning.  
 
Frågeställarna beskriver att avtalsområdena VVS   
och fastighet respektive Hotell och restaurang inte fick några anbud. 
De redogör för att det handlar om 200 utbildningsplatser per år 
under en sexårsperiod (totalt 1200 platser). Mot bakgrund av detta 
ställer frågeställarna följande frågor till nämnden:  
 

1. Vad händer nu med de 40 deltagarna i VVS- och 
fastighetsutbildningen som inte har någon utbildningsanordnare 
att gå klart hos efter halvårsskiftet 2024?  

2. Vad gör arbetsmarknadsnämnden åt situationen?  
3. Kommer den här sortens utbildningar att finnas kvar i kommunen?  
4. Det har varit en dialog mellan staden och privata 

utbildningsanordnare för att förbereda upphandlingen inom 
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VVS och fastighet samt Hotell och restaurang. Hur har det 
då kunnat bli så här?  

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen Vuxenutbildning Stockholm 
vid arbetsmarknadsförvaltningen.  

Arbetsmarknadsförvaltningens svar 

Plan för elever inom nuvarande VVS-utbildning  
Vuxenutbildning Stockholm för löpande dialog med samtliga av 
förvaltningens anordnare av vuxenutbildning. Den nuvarande 
leverantören inom VVS har beslutat att avveckla sin verksamhet i 
samband med att deras avtal med förvaltningen löper ut i juni i år. 
Det innebär att elever som inte har fullföljt sin utbildning vid 
avtalets slut behöver övergångslösningar. Förvaltningen har därför 
genomfört en direktupphandling av en tidigare leverantör av VVS, 
vilket möjliggör för ett mottagande av dessa elever. Leverantören 
har lång erfarenhet av att bedriva yrkesutbildning inom VVS. I 
denna direktupphandling räknades ersättningen per poäng upp för 
att säkra utbildningsplatser för dessa elever. Priset per poäng 
justerades upp från 75 kr till 95 kr.  

Arbetsmarknadsnämndens arbete med att skapa 
utbildningsplatser inom VVS och fastighet och Hotell och 
turism  
Förvaltningen har arbetat intensivt med att hitta en lösning för att 
kunna erbjuda presumtiva elever utbildningsplatser inom VVS och 
fastighet respektive Hotell och turism.  
 
Vuxenutbildningen arbetar just nu med att säkerställa 
utbildningsplatser inom VVS och fastighet från 2025. Inriktningen 
är att använda sig av ett så kallat öppet avtalssystem. Ett sådant 
system innebär att leverantörer fritt kan lämna anbud efter en 
anbudsinfordran. De avtal vuxenutbildningen träffar med respektive 
leverantör är på 10 år, där leverantören har rätt att frånträda när som 
helst under avtalsperioden. Idag har förvaltningen ett öppet 
avtalssystem för Bygg och anläggning som har fallit väl ut. 
 
Utbildningsförvaltningen huserar sedan en lång tid tillbaka elever 
från stadens vuxenutbildning på yrkesprogrammet Restaurang och 
livsmedel på gymnasieskolan Stockholms hotell- och 
restaurangskola (SHR). Vuxenutbildningen har en pågående dialog 
med SHR och har ställt frågan till dem om de kan utöka sitt utbud 
med yrkesprogrammet Hotell och turism med start januari 2025. 
Parallellt med denna dialog för förvaltningen samtal om 
utbildningsplatser med samarbetskommunerna Nacka och Värmdö, 
samt andra aktörer på marknaden. 
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Dialog mellan förvaltningen och privata utbildningsanordnare 
inför upphandling  
Inom ramen för upphandlingen genomförde förvaltningen en 
remissrunda där befintliga leverantörer och leverantörer på 
marknaden fick möjlighet att tycka till om befintligt avtal. De 
erbjöds även möjligheten att boka enskilda möten med företrädare 
för förvaltningen för att framföra sina synpunkter, vilket flera 
leverantörer gjorde. Totalt hölls ett tiotal möten. Vuxenutbildningen 
mottog många värdefulla inspel vilka sedermera utgjorde en viktig 
del av underlaget till framtagandet av förfrågningsunderlaget.  
 
Inför upphandlingen genomfördes även en marknadsanalys av 
ersättningsnivåer bland övriga kommuner i regionen. Analysen, 
tillsammans med andra underlag, låg till grund för de beslut som 
fattades om pris på olika utbildningar. Det är viktigt att 
ersättningarna inte avviker för mycket mellan kommunerna utifrån 
att leverantörerna har avtal med flera kommuner för samma 
avtalsområde. En alltför olik ersättning skulle kunna innebära att en 
kommun får väsentligt mycket mindre eller mer kostnader jämfört 
med andra kommuner, trots att eleverna alla läser i samma klass och 
med samma utbildningsinnehåll. Den ersättning för VVS och 
fastighet respektive Hotell och turism som angavs i 
förfrågningsunderlaget låg i paritet med snittet för kommunerna i 
regionen.  
 
Förvaltningen för kontinuerligt dialog med stadens 
utbildningsanordnare, inte minst genom ett samverkansforum, vilket 
genomförs fyra gånger per år. Vid dessa tillfällen får förvaltningen 
möjlighet att informera om pågående förändringar, ny lagstiftning 
och omvärldshändelser med påverkan på vuxenutbildningen. Detta 
är även ett tillfälle för anordnarna att lyfta frågor till staden 
relaterade till avtal eller annat. Samverkansforumet är en del av 
huvudmannens systematiska kvalitetsarbete.  
 
 
Karina Uddén  Pernilla Unell 
Arbetsmarknadsdirektör  t.f Utvecklingschef 
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